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Spørgsmål nr. 556 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren kommentere og redegøre for sin holdning til 

KL´s rapport "Kommunernes teknologiske fremtid" og KL´s 

positive fremstilling af Cambridge Analytica og datavirksomhe-

dens metoder, jf. KL´s hjemmeside "Kommunernes teknologis-

pring" og artiklen "Datahøst: KL-rapport hylder Cambridge 

Analytica" Politiken den 22. marts 2018?”

Svar: 

Regeringen prioriterer databeskyttelse højt og arbejder for at styrke beskyt-

telsen af danskernes personoplysninger. Den 25. maj 2018 fandt den gene-

relle databeskyttelsesforordning fra EU anvendelse og den 25. maj 2018 trå-

dte databeskyttelsesloven i kraft. Det er et hovedformål med disse nye reg-

ler at beskytte borgernes personoplysninger. Forordningen og loven fastlæg-

ger således rammerne for, hvornår offentlige myndigheder, private virksom-

heder m.fl. må behandle personoplysninger. 

Reglerne – bl.a. dém om de høje bøder – vil være med til at sikre, at man 

både i det offentlige og i det private i endnu højere grad vil beskytte borger-

nes personoplysninger. 

Justitsministeriet har samtidig noteret sig, at der de seneste år er kommet be-

tydelig fokus på databeskyttelse både i Danmark og resten af Europa. Det er 

således oplagt, at der med databeskyttelsesforordningen er skabt betydelig 

bevidsthed om betydningen af beskyttelse af personoplysninger. Sagen om 

Cambridge Analyticas brug af personoplysninger understreger vigtigheden 

af, at beskyttelse af personoplysninger tages alvorligt af både private virk-

somheder og offentlige myndigheder. Det er mit håb, at de nye databeskyt-

telsesregler vil være med til at sikre dette. 
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